

نزع السلاح والصحة العامة والجوائح

الثلاثاء 9 تشرين الثاني/نوفمبر 2021 – الأربعاء 10 تشرين الثاني/نوفمبر 2021

ملخص

يشارك الاتحاد البرلماني الدولي، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، والمجلس العالمي للمستقبل في تنظيم ندوة عبر الإنترنت حول الإجراءات البرلمانية المتعلقة بنزع السلاح لدعم الصحة العامة، والسلام، والاستدامة الاقتصادية فيما يتعلق بالوقاية من الجوائح وإدارتها والتخفيف من آثارها. والرغم من أن يعتبر نزع السلاح يعتبر عادة مسألة أمنية، فإنه يتسم بالقدر نفسه من الأهمية كمسألة صحية.

ويتعافى العالم ببطء من جائحة عالمية. تتصدى الدول بصورة مستقلة للأزمة بأفضل ما في وسعها، ومع ذلك فإن البلدان التي تعطي الأولوية للنظم الصحية على النفقات العسكرية أفضل باستمرار.

وتؤثر تجارب الأسلحة والاتجار بها واستخدامها تأثيراً كبيراً على حياة الناس ورفاههم، أو تقتل أو تصيب مئات الآلاف من الناس بجروح بالغة سنوياً. بالإضافة إلى ذلك، يحرم ارتفاع مستويات الموارد البشرية والاقتصادية المستثمرة في الأسلحة النظم الصحية والاجتماعية من الموارد اللازمة للمرونة والعالمية.

وستستفيد هذه الندوة عبر الإنترنت من الفعاليات الأخيرة لتحقيق في دور نزع السلاح في الصحة العامة، وتقييم الأدوار والفرص المتاحة للبرلمانيين في استخدام نزع السلاح لصالح سياسات الصحة العامة. استناداً إلى التوصيات الواردة في المنشور ضمان مستقبلنا المشترك، ستوفر هذه الندوة عبر الإنترنت وجهات نظر الخبراء حول الممارسات الجيدة المتعلقة بنزع السلاح والصحة العامة.

وستعقد الندوة عبر الإنترنت على جلستين لتناسب المشاركين في مناطق زمنية مختلفة. وفي حين أن الجلسة أ ستكون باللغة الإنجليزية فقط، فإن لغات العمل في الجلسة ب ستكون الإسبانية والإنجليزية والفرنسية. ستعقد الجلسات على تطبيق زووم Zoom.



رابطا التسجيل:

بالنسبة للجلسة أ: 9 تشرين الثاني/نوفمبر 2021، من الساعة 07:00-08:30 بتوقيت وسط أوروبا-
توقيت مناسب للمشاركين من آسيا والمحيط الهادئ / أوقيانوسيا - الفعالية باللغة الإنجليزية فقط.

بالنسبة للجلسة ب: 10 تشرين الثاني/نوفمبر 2021، من الساعة 16:00-17:30 بتوقيت وسط أوروبا-
توقيت مناسب للمشاركين من الأمريكيتين، وأوروبا وإفريقيا- الفعالية باللغة الإنجليزية، الفرنسية والإسبانية.



Disarmament, public health, and pandemics

Tuesday, 9 November 2021 - Wednesday, 10 November 2021

Summary

The Inter-Parliamentary Union, Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND), the Geneva Centre for Security Policy (GCSP) and the World Future Council (WFC) are co-organizing a webinar on Parliamentary action on disarmament to support public health, peace and economic sustainability in relation to pandemic prevention, management and mitigation. Although Disarmament is usually considered to be a security issue, it is equally relevant as a health issue.

The world is slowly recovering from a global pandemic. Nations independently tackled the crisis as best they could, yet countries that prioritized health systems over military expenditures consistently performed better. Weapons testing, trade and use impact considerably people's lives and wellbeing, killing or severely injuring hundreds of thousands of people annually. In addition, the high levels of human and economic resources invested in weapons deprive health and social systems of the resources needed for resilience and universality.

This webinar will make use of the recent events to investigate the role of disarmament in public health, assessing the roles and opportunities that parliamentarians have in using disarmament to the benefit of public health policies. Leaning on recommendations made in the publication [Assuring our Common Future](#), this webinar will provide expert perspectives on good practices relating to disarmament and public health.

The webinar will take place in two sittings to suit participants in different time zones. While sitting A will be in English only, the working languages of Sitting B will be English, French and Spanish. It will take place on Zoom.

Registration links

[For Sitting A](#): 9 November 2021 - 7:00 – 8:30 CET - Timed to suit participants Asia and the Pacific/Oceania – Event in English only

[For Sitting B](#): 10 November 2021 - 16.00 – 17:30 CET - Timed to suit participants from the Americas, Africa and Europe – Event in English, French and Spanish